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WB strana 6 
 
to be affirmative and negative (Sloveso být - oznamovací zp�sob a zápor) 
 Oznamovací zp�sob Zápor 
I am (´m) on holiday. am not (´m not) at home. 
We/ You/ They are (´re) Italian. are not (aren´t) American. 
He/ She/ It is (´s) in London. is not (isn´t) in Madrid. 
 
Pozor na past! 
Kolik je �lov�ku let, �íkáme: She´s 21. NE She has 21. 
 
Possessive adjectives  (P�ivlast�ovací zájmena) 
Osobní zájmena P�ivlast�ovací zájmena 
I my (m�j) 
you your (tv�j) 
she her (její) 
he his (jeho) 
it its (toho) 
we our (naše) 
you your (vaše) 
they their (jejich) 
 
 
 
 

WB strana 7 
 
to be questions  (sloveso být - otázky) 
zjiš�ovací otázky  krátké odpov�di 
Am I  Yes, I am. 

 No, I´m not. 
Are we/you/they Italian? Yes, we/you/they are. 

No, we/you/they aren´t. 
Is he/she/it  Yes, he/she/it is. 

Yes, he/she/it isn´t. 
 
 
Pozor na past! 
N�kdy m�že být nezdvo�ilé odpovídat na otázku pouze yes a no. Snažte se používat nap�.: Yes, I am. nebo 
No, I´m not. 
Používáme pouze Yes, I am. NE Yes, I´m. 
 
Wh- questions (dopl�ovací otázky) 
What´s your name? (Jak se jmenuješ?) 
Where are you from? (Odkud jsi?) 
How old are your parents? (Jak sta�í jsou tvoji rodi�e?) 
Who´s your teacher? (Kdo je tv�j u�itel?) 
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WB strana 8 
 
Possessive s  (p�ivlast�ovací s) 
Jednotné �íslo podstatných jmen- p�idejte ´s 
It´s John´s book. (To je Johnova kniha.) 
Sally´s husband´s a doctor. (Manžel Sally je léka�.) 
 
Pravidelná podstatná jména v množném �ísle - p�idejte ´ 
This is my parents´ house. (Toto je d�m mých rodi��.) 
 
Nepravidelná podstatná jména v množném �ísle 
- The children´s school is in Germany. (Škola t�ch d�tí je v N�mecku.) 
- The women´s names are Olga and Petra. (Jména t�ch žen jsou Olga a Petra.) 
- The men´s T-shirts are from the USA. (Tri�ka t�ch muž� jsou z USA.) 
 
Pozor na past! 
Dejte pozor na rozdíl mezi: My brother´s friends. (P�átelé mého bratra.- 1 bratr) 
                                             My brothers´ friends. (P�átelé mých bratr�.- více bratr�) 
�íkáme John and Sally´s daughter. (Dcera Johna a Sally.) NE John´s and Sally´s daughter. 
 
 
 

WB strana 12 
 
Present Simple affirmative and negative  
(P�ítomný �as prostý - oznamovací zp�sob a zápor) 
 Oznamovací zp�sob Zápor 
I/ You/ We/ They  live in Prague. do not (don´t) live in Prague. 
He/ She/ It lives in Prague. does not (doesn´t) live in Prague. 
 
P�ítomný �as prostý používáme pro: 
- fakta, která se týkají našeho života: I work in an office. (Pracuji v kancelá�i.) 
- rutiny: I get up at six thirty every day. (Každý den vstávám v šest t�icet.) 
- zobecn�ní: Australians like barbecues. (Australané mají rádi grilovaní.) 
 
Pravidla hláskování pro he, she, it: 

- u v�tšiny sloves p�idejte s 
- u sloves kon�ících na –o, -ss, -sh, -ch p�idejte es 
- u sloves kon�ících na souhlásku + y zm��te y na i a p�idejte es 
- existuje jedno nepravidelné sloveso: have se m�ní na has 

 
 
 

WB strana 13 
 
Present Simple questions (p�ítomný �as prostý - otázky) 
Zjiš�ovací otázky   Krátké odpov�di 
Do I/ we/ you/ they like music? Yes, I/ we/ you/ they do. 

No, I/ we/ you/ they don´t. 
Does he/ she/ it like music? Yes, he/she/it does. 

No, he/ she/ it doesn´t. 
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Pozor na past! 
S nep�idáváme ke slovesu u t�etí osoby v otázce, s je již obsaženo u pomocného slovesa does 
�íkáme Does she live…? NE Does she lives…? 
 
Wh- questions (dopl�ovací otázky) 

Where do you 
they 

live? 
work? 

 does he 
she 

do your homework? 
have breakfast? 

 
What do you do after school? (Co d�láš po škole?) 
Who do you sit next to in class? (Vedle koho ve t�íd� sedíš?) 
When do you do your homework? (Kdy d�láš domácí úkoly?) 
Which do you prefer? (Co preferuješ?) 
How do you go to school? (Jak cestuješ do školy?) 
 

 

WB strana 14 

Adverbs of frequency   (p�íslovce �astosti) 
always (vždy), usually (obvykle), often (�asto), sometimes (n�kdy), not often (nep�íliš �asto), never 
(nikdy) 
 
Pokud používáme always a usually, musíme navíc ješt� p�idat informaci, kdy se tak d�je: 
I always go to the cinema on Saturdays. (V sobotu vždy chodím do kina.) 
I usually eat eggs for breakfast. (K snídani obvykle jím vají�ka.) 
 
V �ase p�ítomném prostém dáváme p�íslovce �astosti p�ed sloveso: 
I often get up early. (�asto brzy vstávám.) 
I don´t often eat in restaurants. (Nejím �asto v restauracích.) 
 
ALE za sloveso se slovesem být (to be): 
I´m often late for school. (�asto chodím do školy pozd�.) 
I´m not often in bed before 10p.m. (Nechodím �asto spát p�ed 10. ve�er.) 
 
 
 

WB strana 20 
 
have got/ has got  (sloveso mít) 
 Oznamovací zp�sob Zápor 
I/ You/ We/ They have got (´ve got) a phone. have not got (haven´t got) a phone. 
He/ She/ It has got (´s got) a phone. has not got (hasn´t got) a phone. 
 
Sloveso mít - have got používáme, když mluvíme o: 
- vlastnictví: I´ve got a new car. (Mám nové auto.)  
                     My mobile phone´s got a camera. (M�j mobilní telefon má fotoaparát.) 
- lidech ve vašem život�: I´ve got two brothers and one sister. (Mám dva bratry a jednu  
                                                                                                     sestru.)   
- popisu vzhledu: I´ve got blue eyes. (Mám modré o�i.) 
- nemocích: I´ve got a headache. (Bolí m� hlava.) 
 
 



SUCCESS Elementary 
�eský p�eklad p�ehledu gramatiky z pracovního sešitu 
www.longman.cz 
 

4

Pozor na past! 
�íkáme: I´m 18. (Je mi 18.) NE I´ve got 18. 
              I´m hungry.(Mám hlad.)  NE I´ve got hunger. 
 
Zjiš�ovací otázky   Krátké odpov�di 
Have I/ we/ you/ they got a phone? Yes, I/ we/ you/ they have. 

No, I/ we/ you/ they haven´t. 
Has he/ she got a phone? Yes, he/she/it has. 

No, he/ she/ it hasn´t. 
 
 
 

WB strana 22 
 
Articles   (�leny) 
Neur�itý �len: a / an 

- A a an používáme s jednotným �íslem podstatných jmen: a newspaper, a mobile phone 
- A používáme p�ed souhláskou: a newspaper, a big apartment, a university (záleží na výslovnosti 

slova) 
- An používáme se samohláskou: an engineer, an old woman, an MP3 player (záleží na výslovnosti 

slova) 
 
Neur�itý �len a / an nebo ur�itý �len the 

- A / an používáme, pokud n�co zmi�ujeme poprvé: I´ve got a new mobile phone with a camera in it. 
(Mám nový mobilní telefon s fotoaparátem.) 

- The používáme, pokud danou v�c zmi�ujeme znovu: The phone is very good, but the camera isn´t. 
(Ten telefon je velmi dobrý, ale fotoaparát ne.) 

 
 
 

WB strana 26 
 
Have to / don´t have to (muset / nemuset) 
 Oznamovací zp�sob Zápor 
I/ You/ We/ They have to get up early. (Musím 

vstávat brzy.) 
don´t have to get up early. 
(Nemusím vstávat brzy.) 

He/ She/ It has to get up early. 
(Musí vstávat brzy.) 

doesn´t have to get up early. 
(Nemusí vstávat brzy.) 

 
N�co je nutné: Jim´s a pilot. He has to wear a uniform. (Jim je pilot. Musí nosit uniformu.) 
N�co není nutné: Lorraine´s a vet. She doesn´t have to wear a uniform. (Lorraine je veteriná�ka. Nemusí 
nosit uniformu.) 
 
Zjiš�ovací otázky   Krátké odpov�di 
Do I/ we/ you/ they have to get up 

early? 
Yes, I/ we/ you/ they do. 
No, I/ we/ you/ they don´t. 

Does he/ she/ it have to get up 
early? 

Yes, he/she/it does. 
No, he/ she/ it doesn´t. 

 
Wh- questions (dopl�ovací otázky) 
What do I have to wear? (Co si musím vzít na sebe?) 
When do you have to start work? (Kdy musíš za�ít pracovat?) 
Where does he have to go? (Kam musí jít?) 
What do you have to do? (Co musíš d�lat?) 
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WB strana 28 
 
Can/can´t for ability (um�t / neum�t pro dovednosti) 
 
Oznamovací zp�sob 
I/ You/ He/ She/ It/ We/ They can swim. (Umím plavat.) 
Zápor 
I/ You/ He/ She/ It/ We/ They can´t swim. (Neumím plavat.) 
Otázky a krátké odpov�di 
Can I/ you/ he/ she/ it/ we/ they swim? (Umím plavat?) 
Yes, I/ you/ he/ she/ it/ we/ they can. 
No, I/ you/ he/ she/ it/ we/ they can´t. 
 
Object pronouns  (zájmena použitá v p�edm�tu) 
 
Podm�t Sloveso P�edm�t 
I like her. (Mám ji rád.) 
She likes me. (Má m� ráda.) 
 
Zájmena použitá v podm�tu Zájmena použitá v p�edm�tu 
I 
you 
he 
she 
it 
we 
you 
they 

me (m�) 
you (tebe) 
him (ho) 
her (ji) 
it (to) 
us (nás) 
you (vás) 
them (je) 

  
 

 

WB strana 34 
 
There is / There are + a / an / some / any 
 
 Oznamovací zp�sob Zápor 
Jednotné �íslo There is (there´s) a/ one bed. 

(Je tam postel.) 
There is not (isn´t) a bed. 
(Není tam postel.) 

Množné �íslo There are some/ two beds. 
(Jsou tam n�jaké/dv� postele.) 

There are not (aren´t) any beds.  
(Nejsou tam žádné postele.) 

 
 Zjiš�ovací otázky  Krátké odpov�di 
Jednotné �íslo Is there a bed? 

(Je tam postel?) 
 Yes, there is. 

No, there isn´t. 
Množné �íslo Are there any beds? 

(Jsou tam n�jaké postele?) 
 Yes, there are. 

No, there aren´t. 
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WB strana 36 

�leny a / an, the a žádný �len 
 
Ur�itý �len: the 
Ur�itý �len používáme s v�cmi a skupinou v�cí, které jsou unikátní - existují jako jedine�né. 
Look at the sky - it´s beautiful. (Podívej se na oblohu - je krásná.) 
The President of the USA lives in the White House. (Prezident USA žije v Bílém dom�.) 
The teachers at my school are OK. (U�itelé v mé škole jsou OK.) 
 
Neur�itý �len: a / an 
Neur�itý �len používáme, pokud existuje ve výb�ru více možností, nebo není d�ležité, co p�esn� myslíme. 
Have you got a mobile phone?(Máš mobilní telefon?) 
Can I have a cup of coffee, please? (Mohu, prosím, dostat šálek kávy?) 
I want to buy a new computer. (Chci si koupit nový po�íta�.) 
 
Neur�itý �len též používáme s výrazem there is… 
There´s a cat in the garden. (Na zahrad� je ko�ka.) 
There´s an Italian restaurant near the school. (Blízko školy je italská restaurace.) 
Is there a bank near here? (Je tu n�kde banka?) 
 
Žádný �len 
�len nepoužíváme, pokud mluvíme o v�cech obecn�. 
English people drink tea. (Angli�ané pijí �aj.) 
I like coffee. (Mám rád kávu.) 
Cats are nice. (Ko�ky jsou hezké.) 
 
 
 

WB strana 40 
 
Countable and uncountable nouns (po�itatelná a nepo�itatelná podstatná jména) 
Podstatná jména jsou po�itatelná (countable C) a nepo�itatelná (uncountable U). 
 
1.�íslo jednotné a množné 
Po�itatelná podstatná jména mají jednotné i množné �íslo. 
Nepo�itatelná podstatná jména nemají množné �íslo. 
 Jednotné �íslo Množné �íslo 
Po�itatelná podstatná jména sausage 

tomato 
egg 

sausages 
tomatoes 
eggs 

Nepo�itatelná podstatná j. water 
bread 

- 
- 

 
2. �íslovky 
�íslovky m�žeme používat s po�itatelnými podstatnými jmény: one sausage, two tomatoes, three eggs … 
�íslovky nem�žeme používat s nepo�itatelnými jmény: one water, two breads 
 
Pozor na past! 
Slovo money (peníze) je nepo�itatelné.  
ALE dolary (dollars), eura (euros), libry (pounds) atd. jsou po�itatelné one dollar, two euros, three pounds  
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3. �leny 
Neur�itý �len (a / an) se používá s po�itatelnými podstatnými jmény v jednotném �ísle:          
a sausage, a tomato, an egg 
Neur�itý �len se nepoužívá s nepo�itatelnými podstatnými jmény: 
a water, a bread 
 
Ur�itý �len (the) se používá s po�itatelnými i nepo�itatelnými jmény:  
the sausage, the tomato, the egg, the water, the bread 
 
4. some a any 
Some a any se používá s po�itatelnými jmény v množném �ísle i s nepo�itatelnými jmény. 
Some používáme v oznamovací v�t�, any v otázce a záporu. 
Oznamovací zp�sob I´ve got some eggs. 
Zápor I haven´t got any water. 
Otázka Have you got any eggs? 
 
5. Míry a nádoby 
Míry (litres, kilos atd.) a nádoby (bottles, cartons atd.) jsou po�itatelné. 
Have you got any water? (Máš n�jakou vodu? voda- nepo�itatelná) 
Have you got a bottle of water? (Máš láhev vody? láhev vody- po�itatelné) 
I´ve got three bottles of water. (Mám t�i láhve vody.) 
 
 

WB strana 43 
 
How much / How many?(Kolik?) 
Otázky s How much …? / How many …? se používají p�i dotazu na množství. 
 
How many používáme s množným �íslem po�itatelných podstatných jmen: 
How many students are there in this class? (Kolik je student� v této t�íd�?) 
 
How much používáme s nepo�itatelnými podstatnými jmény: 
How much water have you got? (Kolik máš vody?) 
 
not + much / many 
V záporných v�tách m�žeme použít not + much / many. 
 Not + many používáme s množným �íslem po�itatelných podstatných jmen: 
There aren´t many students in this class. (V této t�íd� není mnoho student�.) 
 
Not + much používáme s nepo�itatelnými podstatnými jmény: 
We haven´t got much water. (Nemáme moc vody.) 
 
Not many / not much též používáme jako krátkou odpov�� na otázky za�ínající na How many/ how much. 
 
a lot (of) 
A lot of používáme s množným �íslem po�itatelných podstatných jmen i s nepo�itatelnými podstatnými 
jmény v oznamovací v�t�, pokud chceme vyjád�it velké množství n��eho: 
I drink a lot of coffee: about ten cups a day. (Piji hodn� kávy - asi deset šálk� denn�.) 
 
Též m�žeme použít not + a lot of s množným �íslem po�itatelných podstatných jmen i s nepo�itatelnými 
podstatnými jmény: 
There aren´t a lot of female engineers. (Není mnoho žen - stavitel�.) 
 
A lot (bez of) používáme, pokud nepoužijeme podstatné jméno: 
There´s a lot. / There are a lot. (Je tam toho hodn�.) 
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WB strana 48 
 
Past Simple: was / were  (minulý �as prostý – sloveso být)  
 Oznamovací zp�sob Zápor 
I/ He/ She/ It was at school yesterday. was not (wasn´t) at school yesterday. 
You/ We/ They were at school yesterday. were not (weren´t) at school yesterday. 
 
Zjiš�ovací otázky   Krátké odpov�di 
Was I/ he/ she / it at school yesterday? Yes, I/ he/ she / it was. 

No, I/ he/ she / it wasn´t. 
Were you/ we/ they at school yesterday? Yes, you/ we/ they were. 

No, you/ we/ they weren´t. 
 
Wh- questions (dopl�ovací otázky) 
Where were you last week? (Kde jsi byl minulý týden?) 
Who were you with? (S kým jsi tam byl?) 
Why were you in London? (Pro� jsi byl v Londýn�?) 
 
Can / can´t pro dovednosti 
Oznamovací zp�sob 
I/ You/ He/ She/ It/ We/ They could swim. (Um�l jsem plavat.) 
Zápor 
I/ You/ He/ She/ It/ We/ They could not (couldn´t) swim. (Neum�l jsem plavat.) 
Otázky a krátké odpov�di 
Could I/ you/ he/ she/ it/ we/ they swim? (Um�l jsem plavat?) 
Yes, I/ you/ he/ she/ it/ we/ they could. 
No, I/ you/ he/ she/ it/ we/ they couldn´t. 
 
 
 

WB strana 49 
 
Past Simple affirmative (Minulý �as prostý - oznamovací zp�sob) 
 
Minulý �as prostý používáme, když mluvíme o situacích, které v minulosti za�aly a skon�ily. 

- akce: We arrived yesterday. (P�ijeli jsme v�era.) 
- situace: I lived in Singapore when I was a child. (Žil jsem v Singapuru, když jsem byl dít�.) 
- rutiny: Last summer I studied English for two hours every day. (Loni v lét� jsem studoval  

angli�tinu dv� hodiny každý den.) 
 
I/ You/ He/ She/ It/ We/ They watched football on TV yesterday. 
 
Pravidelná slovesa (regular verbs) 
Pravidelná slovesa kon�í v minulém �ase prostém na –ed, nap�. worked, played, started. 
 
Pravidla hláskování jsou: 

- u v�tšiny sloves p�idejte –ed 
- u sloves kon�ících na –e p�idejte –d nap�. lived, loved 
- u sloves kon�ících na souhlásku + –y, zm��te y na i, p�idejte –ed nap�. studied, tried 
- u sloves kon�ících na souhlásku + samohlásku + souhlásku, zdvojte poslední samohlásku  
       a p�idejte –ed nap�. stopped, preferred 

Nepravidelná slovesa (irregular verbs) 
Seznam nepravidelných sloves najdete na stran� 143, ve vaší Student´s Book 
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WB strana 54 
 

Past Simple: regular and irregular verbs  
(Minulý �as prostý: pravidelná a nepravidelná slovesa) 
 
 Oznamovací zp�sob Zápor 
I/ You/ He/ She/ It/ We/ They watched football on TV 

yesterday. (prav. sl.) 
did not (didn´t) watch football 
on TV yesterday. 

 went to the cinema on Tuesday. 
(neprav. sl. go) 

did not (didn´t) go to the cinema 
on Tuesday. 

 

Zjiš�ovací otázky   

Did I/he/she/it /we/you/they   watch football on TV 
yesterday? 

  go to the cinema on Tuesday? 

Krátké odpov�di   

Yes, I/he/she/it /we/you/they  did. 

No, I/he/she/it /we/you/they didn´t. 

  

 

Wh- questions (dopl�ovací otázky) 
What did you do last night? (Co jsi d�lal v�era v noci?) 
Where did you go? (Kam jsi šel?) 
Which shoes did you wear? (Které boty jsi m�l na sob�?) 
Who did you see? (Koho jsi vid�l?) 
Why did you do that? (Pro� jsi to ud�lal?) 
How did you get home? (Jak jsi se dostal dom�?) 
When did you get home? (Kdy jsi p�ijel dom�?) 
 
Pozor na past! 
V záporných v�tách a v otázce používáme infinitiv významového slovesa (ne minulý tvar): 
She didn´t buy the shoes. NE She didn´t bought the shoes. 
Did she buy the shoes? NE Did she bought the shoes? 
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WB strana  57 
 

Indefinite pronouns (zájmena neur�itá) 
 … body … thing … where 
+ every… everybody (všichni) everything (všechno) everywhere (všude) 
 some… somebody (n�kdo) something (n�co) somewhere (n�kde) 
- no… nobody (nikdo) nothing (nic) nowhere (nikde) 
- / ? any… anybody (nikdo/n�kdo) anything (nic/ n�co) anywhere (nikde/n�kde) 
 
Pozor na past! 
Pokud je neur�ité zájmeno podm�tem v�ty, sloveso za ním je v jednotném �ísle: 
Everybody is happy. (Všichni jsou š	astní.) 
 
S nobody / nothing nepoužíváme sloveso v záporu: 
Nobody is unhappy. (Nikdo není neš	astný.) 
 
 

WB strana 62 
 

Present continous  (P�ítomný �as pr�b�hový) 
 
P�ítomný �as pr�b�hový ukazuje, že se d�j odehrává práv� te�. 
 Oznamovací zp�sob Zápor 
I am (´m) working. am not (´m not) working. 
We/ You/ They are (´re) working are not (aren´t) working. 
He/ She/ It is (´s) working is not (isn´t) working. 
 
Zjiš�ovací otázky Krátké odpov�di 

Am I  Yes, I am. 
No, I´m not. 

Are we/ you / they      working Yes, we/ you/ they are. 
No, we/ you/ they aren´t. 

Is he/ she/ it  Yes, he/ she/ it is. 
No, he/ she/ it isn´t. 

 
Wh- questions (dopl�ovací otázky) 
What are you doing? (Co d�láš?) 
Why are you doing that? (Pro� to d�láš?) 
Where are you going? (Kam jdeš?) 
Who are you talking to? (S kým mluvíš?) 
 
Pravidla hláskování jsou: 

- po v�tšin� sloves p�idejte -ing: go-  going, walk- walking 
- slovesa kon�ící souhláskou -e, odeberte -e a p�idejte –ing: take- taking, come- coming 
- slovesa kon�ící na souhlásku- samohlásku- souhlásku, zdvojte poslední souhlásku a p�idejte –ing: 

put- putting, get- getting 
- pokud je poslední souhláska y, nezdvojujte ji: pay- paying, say- saying 
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WB strana 64 
 
Present simple and continous  (p�ítomný �as prostý a pr�b�hový) 
 
P�ítomný �as prostý používáme k vyjád�ení rutin a situací, které jsou trvalé: 
I work for a German bank. (Pracuji pro n�meckou banku.) 
 
P�ítomný �as pr�b�hový používáme k vyjád�ení akcí- 

- které probíhají v dob� promluvy: I´m doing my Maths homework. (D�lám úkol z matematiky.) 
- které probíhají kolem sou�asné situace: My brother is studying at university. (M�j bratr studuje na 

vysoké škole.- je uprost�ed studia a ješt� ho nedokon�il) 
- které jsou do�asné: I´m studying in Rome at the moment. (Momentáln� studuji v �ím�.) 

 
P�íslovce �asu nám pomohou ur�it význam: 
I eat in a restaurant every day. (Každý den jím v restauraci.) 
I´m eating at home today. (Dnes jím doma.) 
 
N�která slovesa nejsou používána v �ase pr�b�hovém: like (mít rád), love (milovat), hate (nenávid�t), want 
(chtít), need (pot�ebovat), know (znát), believe (v��it). Je to tím, že obvykle nepopisují akce. 
 
 

WB strana 68 
 
Comparative adjectives  (stup�ování p�ídavných jmen) 
 
P�ídavná jména stup�ujeme za ú�elem porovnání dvou �i více v�cí: 
This computer is faster than the other one, but it´s more expensive.  
(Tento po�íta� je rychlejší než ten druhý, ale je dražší.) 
 
1. Jednoslabi�ná p�ídavná jména 

- obvykle p�idáváme –er k p�ídavnému jménu: fast- faster 
- u jednoslabi�ných p�ídavných jmen kon�ící na nevyslovované –e, p�idejte –r: nice- nicer 
- u jednoslabi�ných p�ídavných jmen kon�ící na souhlásku- samohlásku- souhlásku, zdvojte kone�nou 

souhlásku a p�idejte –er: big- bigger 
 

 
 2. Dvoj a trojslabi�ná p�ídavná jména 

- obvykle používáme more p�ed p�ídavným jménem: modern- more modern,  expensive- more 
expensive 

- u dvojslabi�ných p�ídavných jmen kon�ících na souhlásku a –y, zm��te –y na –i a p�idejte –er: easy- 
easier 

 
3. Nepravidelná p�ídavná jména: good a bad 
This DVD player is good but the other one´s better. (Tento DVD p�ehráva� je dobrý, ale ten druhý je lepší.) 
This watch is bad but the other one´s worse. (Tyto hodinky jsou špatné, ale ty druhé jsou horší.) 
 
4. Použití than 
K porovnání dvou v�cí v jedné v�t� používáme than: 
This computer is faster than the other one. (Tento po�íta� je rychlejší než ten druhý.) 
This MP3 player looks more modern than the other one. (Tento MP3 p�ehráva� vypadá modern�ji než ten 
druhý.) 
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Possessive pronouns  (p�ivlast�ovací zájmena) 
 
P�ivlast�ovací zájmeno stojící p�ed 
podstatným jménem 

P�ivlast�ovací zájmeno bez podstatného jména 

That´s my house. 
That´s your house. 
That´s his house. 
That´s her house. 
That´s our house. 
That´s their house. 

It´s mine. 
It´s yours. 
It´s his. 
It´s hers. 
It´s ours. 
It´s theirs. 
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Superlative adjectives  (t�etí stupe� p�ídavných jmen) 
 
Harry 1m85  Harry is tall. (Harry je vysoký.) 
Lucien 1m92  Lucien is taller than Harry. (Lucien je vyšší než Harry.) 
Roger 1m98  Roger is the tallest. (Roger je nejvyšší.) 
 
1. použití –er / -est 
-er ze druhého stupn� p�ídavných jmen m�níme ve stupni t�etím na –est, p�ed p�ídavné jméno ješt� p�idáme 
ur�itý �len the: 
fast- faster (than)- the fastest 
nice- nicer (than)- the nicest 
big- bigger (than)- the biggest 
easy- easier (than)- the easiest 
 
2. použití more / the most 
modern- more modern (than)- the most modern 
expensive- more expensive (than)- the most expensive 
 
 
3. Nepravidelná p�ídavná jména 
good- better (than)- the best 
bad- worse (than)- the worst 
 
 
 

WB strana 76 
 
Vazba be going to 
Vazbu be + going to + sloveso používáme k vyjád�ení plán� �i zám�ru v budoucnosti: 
I´m going to learn to drive this summer. (Letos v lét� se chystám nau�it �ídit auto.) 
 
 Oznamovací zp�sob Zápor 
I am (´m) going to spend August in the USA. 

(Chystám se strávit srpen v USA.) 
am not (´m not) going to spend 
August in the USA. 

We/ You/ They are (´re) going to spend August in the USA. are not (´re not) going to spend 
August in the USA. 

He/ She/ It is (´s) going to spend August in the USA. is not (isn´t) going to spend 
August in the USA. 
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Zjiš�ovací otázky Krátké odpov�di 

Am I  Yes, I am. 
No, I´m not. 

Are we/ you / they going to spend August 
in the USA? 

Yes, we/ you/ they are. 
No, we/ you/ they aren´t. 

Is he/ she/ it  Yes, he/ she/ it is. 
No, he/ she/ it isn´t. 

 
 
 

WB strana 78 
 
Muset - must 

- must je podobné slovesu have to (Unit 4). Must ukazuje, že je n�co nutné ud�lat: Passengers must 
show their passport at passport control. (Pasažé�i musí ukázat pas u pasové kontroly.) 

- must z�stává ve všech osobách stejné: I/ You/ He/ She/ We/ They must arrive at the airport two 
hours before the flight. (.... musí p�ijet na letišt� dv� hodiny p�ed odletem.) 

 
Nesm�t - mustn´t a nemuset - don´t have to 

- mustn´t je zkrácená verze od must not. 
- mustn´t NEZNAMENÁ to samé jako don´t have to. 
 Mustn´t znamená nesm�t (n�co není dovoleno):  
You mustn´t smoke on the plane. (V letadle nsmíš kou�it.- je to zakázané) 
 
don´t have to znamená nemuset (n�co není nutné): 
You don´t have to wear a tie at work. (Nemusíš nosit do práce kravatu.- m�žeš ji nosit, pokud chceš) 
 

M�l by - should a nem�l by - shouldn´t 
- Should používáme, pokud si o n��em myslíme, že je to dobrý nápad. 
You should buy a good guide book. (M�l bys si koupit dobrého pr�vodce.) 
- Shouldn´t  používáme, pokud si o n��em myslíme, že je to špatný nápad. 
You shouldn´t believe everything people tell you. (Nem�l bys v��it všemu, co ti lidé �eknou.) 
- Should z�stává ve všech osobách stejné. 
 I/ You/ He/ She/ We/ They should take regular exercise. (… by m�li pravideln� cvi�it.) 
 
 Oznamovací zp�sob Zápor 
N�co je nutné you must ... you mustn´t … 
N�co je dobrý / špatný nápad you should … you shouldn´t … 
N�co není nutné you don´t have to … 
 
 
 

WB strana 82 
 
Present Perfect  (p�edp�ítomný �as) 
 
P�edp�ítomný �as používáme, pokud hovo�íme o událostech v minulosti i p�ítomnosti. 
He´s cleaned the house. (Uklidil d�m. uklidil ho v minulosti, ale je �istý nyní) 
He hasn´t cleaned the house. (Neuklidil d�m.) 
 
 Oznamovací zp�sob Zápor 
I/ We/ You/ They have (´ve) cleaned the house. have not (haven´t) cleaned the house. 
He/ She/ It has (´s) cleaned the house. has not (hasn´t) cleaned the house. 
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Zjiš�ovací otázky Krátké odpov�di 

Have I/ we/ you / they cleaned the house. Yes, I/ we/ you / they have. 
No, I/ we/ you / they haven´t. 

Has he/ she/ it  Yes, he/ she/ it has. 
No, he/ she/ it hasn´t. 

 
Wh- questions (dopl�ovací otázky) 

   How much work have you done? (Kolik práce jsi ud�lal?) 
   Why haven´t you cleaned the house? (Pro� jsi neuklidil d�m?) 
 
 
Past Simple and Present Perfect  (minulý �as prostý a p�edp�ítomný �as) 
 
Pokud chcete �íct, kdy p�esn� se v minulosti n�co stalo, použijte �as minulý: 
I visited China when I was 18. (Když mi bylo 18, navštívil jsem �ínu.) 
 
U �asu p�edp�ítomného neuvádíme p�esn�, kdy se n�co stalo. �as je vyjád�en od minulosti až dote�: 
I´ve visited China. (Navštívil jsem �ínu. není p�esn� �e�eno, kdy se tak stalo) 
 
 
Otázka s Have you ever …? 
P�íslovce ever znamená n�kdy. Je možné ho používat v otázce: 
A Have you ever visited China? (Navštívil jsi n�kdy �ínu?) 
B Yes, I have. I visited China when I was 18. (Ano, navštívil. Navštívil jsem �ínu, když mi bylo 18.) 
 
 

WB strana 84 
 
Present Perfect with been and gone  (P�edp�ítomný �as za použití been a gone) 
John´s gone to Moscow. (John odjel do Moskvy. je v Moskv� nyní) 
John´s been to Moscow. (John byl v Moskv�. už tam není) 
 
Present Perfect with just, yet and already  (p�edp�ítomný �as za použití just, yet a 
already) 
Just, already a yet používáme, pokud chceme dát do v�ty další informaci.  
Just a already používáme v oznamovací v�t�. Použijte je mezi have a významovým slovesem. 
A You look different. (Vypadáš jinak.) 
B I´ve just had a haircut. (Práv� jsem se nechala ost�íhat.) 
 
A Do your homework! (Ud�lej si domácí úkol!) 
B I´ve already done it. (Už jsem ho ud�lal.) 
 
 
Yet používáme v záporných v�tách a v otázkách. Použijte ho na konci v�ty. 
A What are you doing? (Co d�láš?) 
B I´m writing letters. I haven´t finished yet. I´ve got two more to write. (Píšu dopisy. Ješt� jsem neskon�il. 
Mám ješt� dva k napsání.) 
 
A Have you seen the new Spielberg film yet? (Už jste vid�li ten nový film od Spielberga?) 
B No, we haven´t. But we´re going to see it at the weekend. (Ne, nevid�li. Ale chystáme se na n�j do kina o 
víkendu.) 
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WB strana  90 
 
Definite articles with places  (ur�itý �len s místem) 
 
V�tšina jmen míst �len nemá. 

- kontinenty: America, Europe, Asia 
- ostrovy: Majorca, Iceland, Hawaii 
- zem�: Poland, Italy, Spain 
- hory: Mont Blanc, Everest, Kilimanjaro 
- jezera: Loch Ness, Lake Como, Lake Superior 
- m�sta a státy: Paris, Warsaw, Texas, Nebraska 
- v�tšina nám�stí, ulic a park�:  St. Mark´s Square, Time Square, Princess Street, Fifth Avenue, 

Regent´s Park, Borgia Park 
 
Ur�itý �len použijte u t�chto míst: 

- poušt�, �eky, mo�e a oceány (ne jezera): the Nile, the Danube, the Sahara Desert, the Negev Desert, 
the Mediterranean, the Black Sea, the Pacific, the Atlantic 

- souostroví, poho�í: the Balearics, the Bahamas, the Philippines, the Alps, the Himalayas 
- množná �ísla názv�: the Netherlands, the United States 
- jména stát� obsahující typ vlády: the United States of America, the United Kingdom, the Republic of 

Ireland, the United Arab Emirates, the European Union 
- sever (north)/ jih (south)/ východ (east)/ západ (west) + of: the north of England, the south of France 

(ALE northern England, southern France bez �lenu) 
 
 

WB strana 93 
 
Opakování Wh- questions (opakování dopl�ovacích otázek) 
what (jaký, co) 
which (který) 
how (jak) 
when (kdy) 
who (kdo) 
how many (kolik- po�itatelná podstatná jména) 
how much (kolik- nepo�itatelná podstatná jména) 
where (kde) 
why (pro�) 
 
Sloveso být - to be: Wh- + am/ is/ are + podm�t … 
What is your name? (Jaké je tvoje jméno?) 
 
P�ítomný �as prostý: Wh- + do/ does + podm�t + významové sloveso … 
Where does she live? (Kde bydlí?) 
 
Minulý �as prostý: Wh- + did + podm�t + významové sloveso … 
Who did you see? (Koho jsi vid�l?) 
 
P�ítomný �as pr�b�hový: Wh- + am/ is/ are + podm�t + sloveso s –ing … 
What are you reading? (Co �teš?) 
 
P�edp�ítomný �as: Wh- + have/ has + podm�t + p�í�estí minulé … 
How many people have you invited? (Kolik lidí jste pozvali?) 
 
Vazba be going to: Wh- + am/ is/ are + podm�t + going to + významové sloveso … 
When are you going to start college? (Kdy se chystáš za�ít školu?) 
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WB strana 96 
 
 
Vyjád�ení budoucího �asu pomocí will / won´t 
Will používáme k vyjád�ení budoucnosti: Tomorrow it will rain. (Zítra bude pršet.) 
 
Will používáme k vyjád�ení p�edpov�dí a k vyjád�ení fakt�:  
There will always be wars. (Války vždy budou existovat.) 
Tomorrow will be Wednesday. (Zítra bude st�eda.) 
 
 Oznamovací zp�sob Zápor 
I/ You/ He/ She/ It/ We/ They will (´ll) get married. will not (won´t) get married. 
 

 
Zjiš�ovací otázky Krátké odpov�di 

Will I/ you/ he/ she/ 
it/ we/ they 

get married? Yes, I/ you/ he/ she/ it/ we/ they will. 
No, I/ you/ he/ she/ it/ we/ they won´t. 

 
Wh- questions (dopl�ovací otázky) 
Where will you be? (Kde budeš?) 
When will you be there? (Kdy tam budeš?) 
What will you do there? (Co tam budeš d�lat?) 
How will you do that? (Jak to ud�láš?) 
 
 
Slova �asto používaná s will 
S will m�žeme použít navíc slova, která ukazují, jak jsme si jistí. 
 
I´m sure (Jsem si jistý) 
I think (Myslím si) 
I don´t think (Nemyslím) 

 
Ann will pass her Maths exam. 

 
Pozor na past! 
Po will nepoužíváme infinitiv s to: I will to get married. 
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Adverb of manner   (p�íslovce zp�sobu) 
P�íslovce zp�sobu popisují, jak se n�co d�je. 
I walk quickly. (Chodím rychle.) 
He smiled happily. (Š	astn� se usmál.) 
She´s done her work well. (Ud�lala svou práci dob�e.) 
Obvykle se nacházejí na konci v�ty. 
 

- v�tšina p�íslovcí se tvo�í z p�ídavných jmen p�idáním koncovky –ly: quick- quickly,  
       natural- naturally 
- u p�ídavných jmen kon�ících na –y, zm��te –y na –i a p�idejte –ly: easy- easily, happy- happily 
- n�která p�ídavná jména jsou nepravidelná: early- early, fast- fast, good- well, hard- hard, late- late 
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